
Protokół Nr XIII/15 
z sesji Rady Miejskiej w Radkowie 

z dnia 30 września 2015 roku 

 

Otwarcie obrad  - godz. 1506 

Zamknięcie obrad  - godz. 1810 

 

Ad. 1 

Obrady XIII sesji Rady Miejskiej w Radkowie otworzył Przewodniczący RM witając radnych, 
sołtysów i przybyłych gości. 
 

Ad. 2 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący RM stwierdził, że obrady są prawomocne - w 
sesji uczestniczyło 15 radnych (lista obecności radnych, lista obecności sołtysów, gości 
zaproszonych oraz lista pracowników Urzędu Miasta i Gminy stanowią załączniki do 
protokołu). 
 

Ad. 3 

Na sekretarza obrad Przewodniczący RM powołał radnego Pawła Wielgusa. 

Ad. 4 

Przewodniczący RM - zapytał czy radni mają uwagi do protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 
31 sierpnia 2015 roku. 
 
Nie wniesiono uwag do w/w protokołu i przystąpiono do głosowania nad jego przyjęciem: 
Głosowało 15 radnych:  za - 15 przeciw - 0 wstrzymało się - 0. 

 
Ad. 5 

Przewodniczący RM - zapytał czy są uwagi i propozycje do dostarczonego radnym porządku 
obrad (proponowany porządek obrad stanowi załącznik do protokołu). 
 
Burmistrz - wniósł o wprowadzenie do proponowanego porządku obrad autopoprawki 
polegającej na wprowadzeniu dwóch projektów uchwał w pkt. 9:, które są niezbędne do 
wdrożenia postępowania z zakresu opracowania planów i kontynuowania działań 
planistycznych, tj.:   

 Druku Nr 3 tj.: projektu uchwały w sprawie Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji 
urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych na lata 2015-2019 dla spółki Radkowskie 
Usługi Komunalne Sp. z o. o. 

 Druku Nr 4 tj.: projektu uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania Lokalnego 
Programu Rewitalizacji Gminy Radków na lata 2015-2025 – Burmistrz odczytał 
uzasadnienie do uchwały w sprawie wytycznych Ministra Infrastruktury i Rozwoju z 
dnia 3 lipca 2015r. w zakresie podstawowych zasad, które należy przyjąć przy 
naborze wniosków z wykorzystaniem funduszy unijnych na obszary objęte 
rewitalizacją  

Burmistrz poinformował także o autopoprawce do projektu uchwały w sprawie zmian w 
budżecie gminy Radków na 2015r., którą uzasadni Skarbnik Gminy.  
 
 
 



Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem porządku obrad z uwzględnieniem propozycji 
zgłoszonej przez Burmistrza: 
Głosowało 15 radnych:           za - 15           przeciw - 0       wstrzymało się - 0. 
 
Przewodniczący RM oddał głos Panu Pułkownikowi Andrzejowi Machlowskiemu.  
 
Pułkownik Andrzej Machlowski - reprezentant Związku Żołnierzy Wojska Polskiego w Kłodzku 
- podziękował wszystkim osobom, które w dniu 30 maja br. pracowały przy organizacji 
uroczystości w Ścinawce Dolnej związanej z 50 rocznicą tragicznej śmierci żołnierzy, którzy 
udzielali pomocy ludności cywilnej podczas powodzi. Szczególne podziękowania złożył 
Burmistrzowi Miasta i Gminy Radków za przychylny stosunek do inicjatywy. W dowód uznania 
i podziękowania za życzliwość i wsparcie wręczył Burmistrzowi oraz Komendantowi Straży 
Miejskiej pamiątkowe medale.  
 
O godz. 1517 Przewodniczący ogłosił przerwę. 
O godz. 1524 Przewodniczący RM wznowił obrady sesji. 
 
Ad. 6 i Ad 7 

 
Przewodniczący RM - poprosił Skarbnika Gminy o przedstawienie informacji o przebiegu 
wykonania budżetu gminy Radków za I półrocze 2015 roku oraz informacji o kształtowaniu się 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Radków, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć. 
 

Skarbnik Gminy - poinformowała, że budżet gminy Radków na 2015r. został zatwierdzony 
uchwałą Rady Miejskiej w Radkowie nr III/11/14 z dnia 30 grudnia 2014r. Omówiła wykonane 
za I półrocze 2015r. dochody i wydatki oraz rozchody i przychody i realizowane zadania. 
Poinformowała, że Wieloletnia Prognoza Finansowa Gminy Radków została zatwierdzona 
uchwałą Rady Miejskiej nr III/10/14 z dnia 30 grudnia 2014 roku. Omówiła przyjęty plan 
dochodów i wydatków na 2015 rok oraz przedsięwzięcia przyjęte do realizacji.  
  
Przewodniczący RM - odczytał uchwałę Nr III/173/2015 Składu Orzekającego Regionalnej 
Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 11 września 2015 roku w sprawie pozytywnej opinii 
o przedłożonej przez Burmistrza Miasta i Gminy Radków informacji o przebiegu wykonania 
budżetu gminy Radków za I półrocze 2015 roku.  
 
Przewodniczący RM - zapytał, czy radni mają pytania do informacji o przebiegu wykonania 
budżetu gminy Radków za I półrocze 2015 roku i do informacji o kształtowaniu się Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Radków, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć. 
Nikt z radnych nie miał pytań. 
  
Ad. 8 

 
Burmistrz - podsumował wykonanie budżetu za pierwsze półrocze. Za dobre gospodarowanie 
środkami finansowymi Burmistrz podziękował Skarbnikowi Gminy i poprosił wszystkich o 
wyrozumiałość i zrozumienie ale gmina nie może wydatkować środków finansowych z budżetu 
których nie ma.  
Burmistrz przywitał Pana Stanisława Longawę Wójta Gminy Kłodzko, który przedstawi wagę i 
znaczenie Związku Gmin Wiejskich RP. 
Burmistrz złożył sprawozdanie ze swoich prac w okresie międzysesyjnym za okres od 31 
sierpnia 2015 roku do 29 września 2015 roku (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).  
 
Przewodniczący RM zapytał czy radni mają pytania do przedstawionego sprawozdania. 
Nikt z radnych nie miał pytań. 
 



O godz. 1633 liczba radnych zmniejszyła się do 14 - z obrad sesji zwolnił się r. B. Drożdż. 

 
Ad. 9 

 
DRUK NR 1  w sprawie zmian w budżecie gminy Radków na 2015 rok  

 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w 
sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 
Skarbnik Gminy - wprowadziła autopoprawkę polegającą na zwiększeniu planu dochodów 
gminy ze sprzedaży majątku gminnego i opłaty eksploatacyjnej, które zostaną przeznaczone 
na zwiększenie rezerwy na inwestycje związane z realizacją programów finansowanych z 
udziałem środków z Unii Europejskiej oraz na zakupy inwestycyjne. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus- Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały z 
uwzględnieniem autopoprawki: 
Głosowało 14 radnych:  za - 14    przeciw - 0    wstrzymało się - 0. 

 
DRUK NR 2 w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Kłodzku na kadencję 
2016 - 2019 
 
Przewodniczący RM poprosił o zgłaszanie kandydatur do komisji skrutacyjnej: 
 
Radny S. Hajłasz zgłosił kandydaturę radnego P. Wielgus , który wyraził zgodę; 
Radny R. Andrzejów zgłosił kandydaturę radnego J. Gorczyckiego, który nie wyraził zgody;    
Radny J. Gorczycki zgłosił kandydaturę r. R. Andrzejów, który wyraził zgodę; 
Radny J. Gorczycki zgłosił kandydaturę r.  S.  Kołodziejczyka, który wyraził zgodę.         
  
Przystąpiono do głosowania nad powołaniem komisji skrutacyjnej w składzie: 
 

1. Paweł Wielgus 
2. Ryszard Andrzejów  

3. Stanisław Kołodziejczyk 
Głosowało 14 radnych:  za - 11   przeciw - 0     wstrzymało się - 3.    
 
Przewodniczący RM - poprosił przewodniczącą Zespołu opiniującego o przedstawienie opinii 
wypracowanej przez Zespół opiniujący o zgłaszanych kandydatach na ławników do Sądu 
Rejonowego w Kłodzku na kadencję 2016 - 2019 powołanego przez Radę Miejską. 
 
B. Sobczyńska - odczytał protokół z posiedzenia Zespołu opiniującego oraz opinię Zespołu 
opiniującego zgłoszonych kandydatach na ławników do Sądu Rejonowego w Kłodzku na 
kadencję 2016 - 2019.   
 



O godz. 1650 Przewodniczący RM ogłosił przerwę celem ukonstytuowania się komisji 
skrutacyjnej i przygotowania kart do głosowania. 
Obrady wznowiono o godz. 1704. 
 
Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej - r. P. Wielgus  poinformował o ukonstytuowaniu się 
komisji oraz o ustalonych zasadach głosowania, które zawarte zostały także na karcie do 
głosowania.  
 
Następnie komisja rozdała karty do głosowania dla wyboru ławników do Sądu Rejonowego w 
Kłodzku do Wydziału Rodzinnego i Nieletnich oraz do orzekania w sprawach z zakresu prawa 
pracy , po czym wyczytywani kolejno, według listy obecności radni, przy wydzielonym osobno 
stole dokonywali skreśleń i wrzucali karty do urny. 
  
O godz. 1713 Przewodniczący RM ogłosił przerwę. 
Obrady wznowiono o godz. 1721 . 
 
Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej - Paweł Wielgus odczytał protokół komisji o wynikach 
głosowania w sprawie wyboru na ławników do Sądu Rejonowego w Kłodzku na kadencję 2016 
- 2019 do orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy. 
 
Poszczególni kandydaci uzyskali następującą liczbę głosów:  
 
Pani Joanna Aneta Rakowska 
Głosowało 13 radnych 

Głosów ważnych - 13, w tym: 
Głosów oddanych na kandydata - 13  
 
Pan Adam Czesław Rybka 
Głosowało 13 radnych 

Głosów ważnych - 13, w tym: 
Głosów oddanych na kandydata - 11  
 
W wyniku głosowania tajnego do Sądu Rejonowego w Kłodzku na kadencję 2016 - 2019 do 
orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy ławnikiem wybrano Joannę Anetę Rakowską, 
która otrzymała 13 głosów oraz Adama Czesława Rybkę, który otrzymał 11 głosów (pakiet kart 
do głosowania oraz protokół Komisji Skrutacyjnej stanowią załączniki do protokołu). 
 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej - Paweł Wielgus odczytał protokół komisji o wynikach 
głosowania w sprawie wyboru na ławników do Sądu Rejonowego w Kłodzku na kadencję 2016 
- 2019 do orzekania w Wydziale Rodzinnym i Nieletnich. 
 
Poszczególni kandydaci uzyskali następującą liczbę głosów:  
 
Pani Irena Kowalska 
Głosowało 13 radnych 

Głosów ważnych - 13, w tym: 
Głosów oddanych na kandydata - 12  
 
Pani Agnieszka Ewa Mandryk - Kryniecka 
Głosowało 13 radnych 

Głosów ważnych - 13, w tym: 
Głosów oddanych na kandydata - 9  
 
Pani Agnieszka Pacanowska 
Głosowało 13 radnych 



Głosów ważnych - 13, w tym: 
Głosów oddanych na kandydata - 2  
 
W wyniku głosowania tajnego do Sądu Rejonowego w Kłodzku na kadencję 2016 - 2019 do 
orzekania w sprawach w Wydziale Rodzinnym i Nieletnich ławnikiem wybrano Irenę Kowalską, 
która otrzymała 12 głosów oraz Agnieszkę Ewę Mandryk - Kryniecką, która otrzymał 9 głosów 
(pakiet kart do głosowania oraz protokół Komisji Skrutacyjnej stanowią załączniki do 
protokołu). 
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu 
Rejonowego w Kłodzku na kadencję 2016 - 2019 
  
DRUK NR 3 w sprawie Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 
wodociągowych i kanalizacyjnych na lata 2015-2019 dla spółki Radkowskie Usługi 
Komunalne Sp. z o.o. 
 
RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 14 radnych:  za - 14    przeciw - 0    wstrzymało się - 0. 

 
DRUK NR 4 w sprawie przystąpienia do opracowania Lokalnego Programu Rewitalizacji 
Gminy Radków na lata 2015-2025 
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o głosowanie nad przyjęciem 
przedmiotowego projektu uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 14 radnych:   za - 14   przeciw - 0 wstrzymało się - 0. 
 
Ad. 10  
 
J. Gorczycki - poinformował, że przy drodze wojewódzkiej w Ścinawce Średniej koło  budynku 
sióstr zakonnych przy przystanku autobusowym brakuje przejścia dla pieszych, co stwarza 
zagrożenie dla pieszych. Radny zasugerował, aby odpowiednie służby sprawdziły problem. 
 
Burmistrz - wyjaśnił, że wniosek był już składany dwukrotnie do DSDiK i został odrzucony,  
taki wniosek zostanie złożony ponownie. Na terenie gminy  jest wiele takich przykładów, które 
są odrzucane przez DSDiK.  
 
B. Kopalko - zapytała dlaczego przystanki autobusowe w Ścinawce Średniej  są niefortunnie 
zlokalizowane. 
 



Burmistrz - wyjaśnił, że przystanki w gminie były zlokalizowane według pewnej logiki ale 
zmieniły się przepisy o ruchu drogowym i w ubiegłym roku odpowiednie służby wyznaczyły i 
pomalowały przystanki według ich uznania, ale nikt nie zamierza budować tam przystanków. 
Dla służby drogowej przystanek to zygzak na drodze a dla mieszkańców to postawiony 
domek. Można to zmieniać ale trzeba przebudować całą infrastrukturę pomocniczą.   
 
B. Kopalko - zapytała, czy jest to zgodne z przepisami. 
 
Burmistrz - wyjaśnił, że pasy malował Dolnośląski Zarząd Dróg i Kolei i są prawidłowo 
wykonane. 
 
Przewodniczący RM - odczytał wniosek złożony przez radnego P. Wielgusa w sprawie 
zniszczonej drogi w Ścinawce Średniej przy ul. Kolejowej. 
 
Burmistrz - wyjaśnił, że droga ta należy do PKP i gmina wystąpiła  o przekazanie drogi od 
wiaduktu droga na Słupiec do styku z drogą na Księżno. W odpowiedzi PKP zaproponowało 
przejęcie drogi z poboczem i trzema budynkami czego Gmina nie akceptuje. Nie wiedzą jaki 
teren wydzielić i dlatego procedura trwa tak długo. Koszt łatania dziur na tej drodze to koszt 
około 30 - 40 tys. ale jeżeli Rada zadecyduje aby drogę wyremontować to zostanie 
wyremontowana. 
 
Przewodniczący RM - poddał w/w wniosek pod głosowanie, czy Rada Miejska pozytywnie 
opiniuje wniosek.  

Głosowało 14 radnych:  za - 12   przeciw - 2   wstrzymało się - 0 - wniosek został przyjęty. 

 
Burmistrz - wyjaśnił, że do końca roku budżet jest napięty i nie jest w stanie zrealizować tego 
wniosku z powodu braku środków na remont tej drogi. Burmistrz prosił o uszczegółowienie 
wniosku o wyznaczenie terminu naprawy tej drogi. Środki w budżecie są podzielone i nie ma 
możliwości zmiany.  
 
Przewodniczący RM - uważa, że drogę można wyremontować jak będą środki. 
 
Burmistrz - poprosił o wyznaczenie terminu.  
 
Przewodniczący RM - nie możemy wyznaczyć terminu ale drogę należy zrobić. 
 
Burmistrz - zaproponował złożenie wniosku postulującego określającego termin wykonania. 
Burmistrz nie kwestionuje idei radnego P. Wielgusa ale w budżecie nie ma środków i nie ma 
komu zabrać. 
 
Przewodniczący RM - zaproponował zrobienie preliminarza oraz kosztorysu i ujęcie zadania w 
przyszłorocznym budżecie. 
 
Burmistrz - zapytał P. Rożeja kierownika referatu GiGN kiedy zakończy się procedura 
przejmowania nieruchomości od PKP bez linii kolejowej. 
 
P. Rożej - wyjaśnił, że Gmina z PKP ma wypracowane stanowisko w sprawie przejęcia terenu 
przez Gminę. Jednak wydzielenie tej działki nie jest możliwe, ponieważ PKP w jednej 
procedurze chce dokonać więcej podziałów, którymi Gmina nie jest zainteresowana. 
Poinformował, że Gmina wystąpi z zapytaniem do PKP o możliwość wcześniejszego 
wydzielenia drogi dla Gminy.   
 
Burmistrz - przejęcie może jeszcze potrwać a  nakłady finansowe zostaną poniesione na 
mienie obce. 
 



Przewodniczący RM  - poprosił Sekretarza Gminy o podpowiedź. 
 
Sekretarz Gminy - potwierdziła wypowiedz Burmistrza dotyczącą uściślenia wniosku o 
wyznaczenie terminu realizacji. Wyjaśniła, że wówczas temat zostanie rozpoznany i jeżeli 
okaże się , że wniosek nie może zostać zrealizowany to taka odpowiedz zostanie udzielona 
Radzie i radnemu. 
 
J. Gorczycki - zaproponował wstrzymać się z wnioskiem do czasu zakończenia procedury 
przejęcia przez gminę drogi od PKP.  
 
Przewodniczący RM - zaproponował realizację wniosku w drugim półroczu następnego roku i 
rozpoznać sprawę do końca roku.  
 
Przewodniczący RM poddał pod głosowanie  wniosek o wycofanie  poprzedniego głosowania i 
skierowanie  wniosku na Komisję RM w celu wypracowania stanowiska. 

Głosowało 14 radnych:  za - 13   przeciw - 0   wstrzymał się - 1 - wniosek został przyjęty. 
 
Ad. 11 
 
Nie było. 
 
Ad. 12 
 
Stanisław Longawa - Wójt Gminy Kłodzko - Członek Zarządu ZGW RP- przedstawił cele i 
zadania Związku oraz zaproponował rozważenie przez Gminę przystąpienia Gminy Radków 
do Związku. 
 
Ad. 13 
 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący RM zamknął XIII sesję Rady Miejskiej w 
Radkowie. 
    
 
  Protokołowała:            Przewodniczący RM  

    w Radkowie  
 Lucyna Połowczuk                                        Stanisław Hajłasz 
 
 

 
 


